

This Report in three different language (AR, EN, TR) .

EN

Tourism in Spain, 10 Reasons to travel to Spain :

Tourism is the third largest sector in the country after the industrial and banking sectors, with approximately 10-11% contribution to GDP in Spain. In 2017, Spain was the second most visited country in the world, and country visited by 81.7 million tourists in 2017. Spain is most visited by the United Kingdom. Countries following the United Kingdom respectively; Germany, France, Italy, Netherlands, United States, Belgium, Portugal, Switzerland, Ireland, Russia, Argentina, China, Canada, Brazil, Mexico, Japan, South Korea, Turkey, and Israel.

1. Barcelona :



One of the most visited cities in the world is Barcelona. Those who live here refer to themselves as Catalans. Located in northeastern Spain, Barcelona is one of the best travel destinations in the country, offering everything the tourist has to offer, from historic architecture to vibrant shopping, cultural heritage and vibrant nightlife. It is located in Barcelona's architectural heritage of the famous architect Antoni Gaudi,

which includes Casa Batllo and the famous Sagrada Familia church. Both offer extraordinary constructions, fascinating designs, shapes and color combinations.

2. Granada :



Located in southern Spain, Granada is home to the world famous Alhambra, the culmination of traditional cultures, vibrant nightlife and Moorish art including the history of Andalusia. Every year there are hundreds of thousands of visitors from almost every country in the world to see the magnificent Alhambra in Granada. The Alhambra offers magnificent ornamental architecture, magnificent and lush gardens, stepped and dripping water features and breathtaking views of the city.

3. Islands of Spain :



Spain has some of the most beautiful islands in Europe. The largest Spanish islands are equally divided between the Balearic Islands and the Canary Islands. To the east of Spain, there are four Balear Islands (Ibiza, Formentera, Mallorca and Menorca). Mallorca is the world's largest and most well-known island of Ibiza. The Canary Islands are located on the shores of Morocco just south of the Atlantic Ocean. Beautiful beaches, temperate climate and important natural attractions, especially the Maspalomas Dunes in Gran Canaria and Teide Volcano in Tenerife are very popular.

4. Madrid :



Madrid, the [capital and largest city of Spain](#), is generally famous for its night life. The city has been adopted because of the various ethnic groups that make it one of the most colorful cosmopolitan cities in Europe. There are also some of Madrid's most popular attractions, such as the Royal Palace, the residence of Spain's ruler in the city center. The Puerta del Sol square is the heart of the city, and hosts festivals, important meetings and street artists as well as it is a center for public transport. Another important square is Plaza Mayor.

5. Seville :



Very specific historical sites, with live festivals, are one of the must-see places in Spain. Seville, the Andalusian capital, is also the financial and cultural capital of the region. The city hosts many beautiful and important historic sites such as the Cathedral of Seville, believed to have buried Christopher Columbus. Another important structure is Real Alcazar, an exaggerated Moorish palace equipped with luxurious gardens.

6. Valencia :



Valencia, one of Spain's largest and most important cities, is well known in the province, a large cultural and entertainment complex known as the City of Arts and Sciences. This complex includes a variety of artifacts such as a scientific museum, planetarium and aquarium. Every year in March it hosts the Fallas Festival, which displays papier-mâché figures of all sizes and colors.

7. San Sebastian :



San Sebastian is the capital of the state of Gipuzko, located in the Basque country of northern Spain along the Bay of Biscay. This beautiful seaside town is very popular for its excellent beaches and outstanding cuisine. The Old Town is home to many historic buildings reconstructed in the 19th century after the wars. It has some of the best beaches in Europe in San Sebastian.

8. Cordoba :



Cordoba is the capital of the province of Cordoba in the Andalusian region of southern Spain. Cordoba's historic neighborhood, small medieval streets, plazas and whitewashed courtyards. Originally built as a mosque, Mezquita has now become a magnificent cathedral that preserves most of its original architecture. Its embellishment with red and white striped arches in Islamic style reminds me of Córdoba's glory and importance in medieval times. Other attractions are Christian Monarchs Castle, Flower Street and Jewish Quarter.

9. Toledo :



Located on a mountain top in Central Spain, Toledo was the Spanish capital until the 16th century. For centuries, Jews, Christians, and Muslims lived here together and it was called as "Three Cultural Cities". Today, Toledo is a popular destination due to its historic art and architectural richness, dating back to the Roman Empire. The best thing to do in Toledo is to get lost in the medieval streets.

10. Santiago de Compostela :



The capital of the Galicia region in northwestern Spain is the traditional pilgrimage site known as Santiago de Compostela. This pilgrimage is important for many Christians, because Santiago de Compostela is the place where Jesus Christ's Apostle St James is buried. Today, the city attracts thousands of visitors every year, both in terms of religious tradition and history.

TR

İspanya'da Turizm, İspanya'ya seyahat etmek için 10 Neden :

Turizm, İspanya'da GSYİH'ya yaklaşık %10-11'lik katkı ile sanayi ve bankacılık sektörlerinden sonra ülkedeki üçüncü büyük sektördür. 2017'de İspanya dünyanın en çok ziyaret edilen ikinci ülkesiydi ve 2017'de 81,7 milyon turist tarafından ziyaret edilen ülkeydi. İspanya en çok Birleşik Krallık tarafından ziyaret edildi. Birleşik Krallık'ı takip eden ülkeler sırasıyla; Almanya, Fransa, İtalya, Hollanda, Amerika Birleşik Devletleri, Belçika, Portekiz, İsviçre, İrlanda, Rusya, Arjantin, Çin, Kanada, Brezilya, Meksika, Japonya, Güney Kore, Türkiye ve İsrail.

1- Barselona :

Dünyanın en çok ziyaret edilen şehirlerinden biri Barselona. Burada yaşayanlar kendilerine Katalan diyorlar. İspanya'nın kuzey doğusunda yer alan Barselona, tarihi mimariden canlı alışverişe, kültürel mirasa ve hareketli gece hayatına kadar turistlerin sunduğu her şeyi sunan, ülkedeki en iyi seyahat noktalarından biridir. Casa Batllo ve ünlü Sagrada Familia kilisesini içeren ünlü mimar Antoni Gaudí'nin Barselona'nın mimari mirasında yer almaktadır. Her ikisi de olağanüstü yapılar, büyüleyici tasarımlar, şekiller ve renk kombinasyonları sunar.

2- Granada :

Güney İspanya'da bulunan Granada, Endülüs tarihi de dahil olmak üzere geleneksel kültürlerin, canlı gece hayatının ve Mağribi sanatının doruk noktası olan dünyaca ünlü Elhamra'ya ev sahipliği yapmaktadır. Her yıl dünyanın hemen her ülkesinden Granada'daki muhteşem Elhamra'yı görmek için yüz binlerce ziyaretçi geliyor. Alhambra, muhteşem süsleme mimarisi, muhteşem ve yemyeşil bahçeler, basamaklı ve damlayan su özellikleri ve şehrin nefes kesen manzarasını sunar.

3- İspanya Adaları :

İspanya, Avrupa'nın en güzel adalarından bazılarına sahiptir. En büyük İspanyol adaları, Balear Adaları ve Kanarya Adaları arasında eşit olarak bölünmüştür. İspanya'nın doğusunda dört Balear Adası vardır (İbiza, Formentera, Mallorca ve Menorca). Mallorca, dünyanın en büyük ve en tanınmış İbiza adasıdır. Kanarya Adaları, Atlantik Okyanusu'nun hemen güneyinde, Fas kıyılarında yer almaktadır. Güzel kumsallar, ılıman iklim ve önemli doğal cazibe merkezleri, özellikle Gran Canaria'daki Maspalomas Kum Tepeleri ve Tenerife'deki Teide Volkanı çok popülerdir.

4- Madrid :

İspanya'nın başkenti ve en büyük şehri olan Madrid, genellikle gece hayatıyla ünlüdür. Şehir, onu Avrupa'nın en renkli kozmopolit şehirlerinden biri yapan çeşitli etnik gruplar nedeniyle benimsenmiştir. İspanya hükümdarının şehir merkezindeki ikametgahı olan Kraliyet Sarayı gibi Madrid'in en popüler cazibe merkezlerinden bazıları da vardır. Şehrin kalbi olan Puerta del Sol meydanı, festivallere, önemli toplantılara ve sokak sanatçılarına ev sahipliği yapmanın yanı sıra bir toplu taşıma merkezidir. Bir diğer önemli meydan ise Plaza Mayor.

5- Sevilla :

Canlı festivalleri olan çok özel tarihi yerler, İspanya'da mutlaka görülmesi gereken yerlerden biri. Endülüs'ün başkenti Sevilla, aynı zamanda bölgenin finans ve kültür başkentidir. Şehir, Kristof Kolomb'u gömdüğüne inanılan Sevilla Katedrali gibi birçok güzel ve önemli tarihi mekana ev sahipliği yapıyor. Bir diğer önemli yapı ise lüks bahçelerle donatılmış abartılı bir Mağribi sarayı olan Real Alcazar.

6- Valensiya :

İspanya'nın en büyük ve en önemli şehirlerinden biri olan Valensiya, Sanat ve Bilim Şehri olarak bilinen büyük bir kültür ve eğlence kompleksi olan eyalette iyi bilinmektedir. Bu kompleks, bilimsel bir müze, planetaryum ve akvaryum gibi çeşitli eserler içerir. Her yıl Mart ayında,

her boyutta ve renkte kartonpiyer figürlerinin sergilendiği Fallas Festivali'ne ev sahipliği yapar.

7- San Sebastian :

San Sebastian, Biscay Körfezi boyunca kuzey İspanya'nın Bask ülkesinde bulunan Gipuzko eyaletinin başkentidir. Bu güzel sahil kasabası, mükemmel plajları ve seçkin mutfağı ile oldukça popülerdir. Eski Kent, savařlardan sonra 19. yüzyılda yeniden inşa edilen birçok tarihi binaya ev sahipliği yapıyor. San Sebastian'da Avrupa'nın en iyi plajlarından bazılarına sahiptir.

8- Kordoba :

Cordoba, İspanya'nın güneyindeki Endülüs bölgesindeki Cordoba eyaletinin başkentidir. Cordoba'nın tarihi mahallesi, orta çağdan kalma küçük sokaklar, plazalar ve badanalı avlular. Aslen cami olarak inşa edilen Mezquita, şimdi orijinal mimarisinin çoğunu koruyan muhteşem bir katedral haline geldi. İslami tarzda kırmızı ve beyaz çizgili kemerlerle süslenmesi, bana Córdoba'nın orta çağdaki ihtişamını ve önemini hatırlatıyor. Diğer ilgi çekici yerler ise Christian Monarchs Kalesi, Çiçek Sokağı ve Yahudi Mahallesi'dir.

9- Toledo:

Orta İspanya'da bir dağın tepesinde bulunan Toledo, 16. yüzyıla kadar İspanya'nın başkentiydi. Yüzyıllar boyunca Yahudiler, Hristiyanlar ve Müslümanlar bir arada yaşamış ve "Üç Kültür Şehri" olarak anılmıştır. Bugün Toledo, tarihi Roma İmparatorluğu'na kadar uzanan tarihi sanatı ve mimari zenginliği nedeniyle popüler bir destinasyondur. Toledo'da yapılacak en iyi şey orta çağ sokaklarında kaybolmak.

10- Santiago de Compostela :

Kuzeybatı İspanya'daki Galiçya bölgesinin başkenti, Santiago de Compostela olarak bilinen geleneksel hac bölgesidir. Bu hac, birçok Hristiyan için önemlidir, çünkü Santiago de Compostela, İsa Mesih'in Havarisi Aziz James'in gömüldüğü yerdir. Bugün şehir, hem dini gelenek hem de tarih açısından her yıl binlerce ziyaretçiyi kendine çekiyor.

السياحة في إسبانيا ، 10 أسباب للسفر إلى إسبانيا:

السياحة هي ثالث أكبر قطاع في البلاد بعد القطاعين الصناعي والمصرفي ، بمساهمة تقارب 10-11٪ في الناتج المحلي الإجمالي في إسبانيا. في عام 2017 ، احتلت إسبانيا المرتبة الثانية بين الدول الأكثر زيارة في العالم ، حيث زارها 81.7 مليون سائح في عام 2017. وتعد إسبانيا هي الأكثر زيارة من قبل المملكة المتحدة. البلدان التي تلي المملكة المتحدة على التوالي ؛ ألمانيا وفرنسا وإيطاليا وهولندا والولايات المتحدة وبلجيكا والبرتغال وسويسرا وأيرلندا وروسيا والأرجنتين والصين وكندا والبرازيل والمكسيك واليابان وكوريا الجنوبية وتركيا وإسرائيل.

1- برشلونة:

تعد برشلونة واحدة من أكثر المدن زيارة في العالم. أولئك الذين يعيشون هنا يشيرون إلى أنفسهم على أنهم كتالونيون. تقع برشلونة في شمال شرق إسبانيا ، وهي واحدة من أفضل وجهات السفر في البلاد ، حيث تقدم كل ما يقدمه السائح ، من الهندسة المعمارية التاريخية إلى التسوق النابض بالحياة والتراث الثقافي والحياة الليلية النابضة بالحياة. وهي تقع في التراث المعماري لبرشلونة للمهندس المعماري الشهير أنطوني غاودي ، والذي يضم كازا باتيو وكنيسة ساغرادا فاميليا الشهيرة. كلاهما يقدم إنشاءات غير عادية وتصميمات رائعة وأشكال ومجموعات ألوان.

2- غرناطة:

تقع غرناطة في جنوب إسبانيا ، وهي موطن لقصر الحمراء الشهير عالميًا ، وتتويجًا للثقافات التقليدية والحياة الليلية النابضة بالحياة والفن المغربي بما في ذلك تاريخ الأندلس. كل عام هناك مئات الآلاف من الزوار من كل دولة في العالم تقريبًا لمشاهدة قصر الحمراء الرائع في غرناطة. يقدم Alhambra هندسة معمارية زخرفية رائعة وحدائق رائعة ومورقة وميزات مائية متدرجة تقطر وإطلالات خلابة على المدينة.

3- جزر إسبانيا:

تمتلك إسبانيا بعضًا من أجمل الجزر في أوروبا. أكبر الجزر الإسبانية مقسمة بالتساوي بين جزر البليار وجزر الكناري. إلى الشرق من إسبانيا ، توجد أربع جزر بالبليار (إيبيزا وفورمينتيرا ومايوركا ومينوركا). مايوركا هي أكبر جزيرة في العالم وأكثرها

شهرة في إيبيزا. تقع جزر الكناري على شواطئ المغرب جنوب المحيط الأطلسي. تحظى الشواطئ الجميلة والمناخ المعتدل ومناطق الجذب الطبيعية المهمة ، وخاصة ماسبالوماس ديونز في غران كناريا وبركان تيد في تينيريفي بشعبية كبيرة.

4- مدريد:

تشتهر مدريد ، عاصمة إسبانيا وأكبر مدنها ، بشكل عام بالحياة الليلية. تم تبني المدينة بسبب المجموعات العرقية المختلفة التي تجعلها واحدة من أكثر المدن العالمية الملونة في أوروبا. هناك أيضًا بعض مناطق الجذب الأكثر شهرة في مدريد ، مثل القصر الملكي ، مقر إقامة حاكم إسبانيا في وسط المدينة. ساحة بويرتا ديل سول هي قلب المدينة ، وتستضيف المهرجانات والاجتماعات المهمة وفناني الشوارع بالإضافة إلى أنها مركز للنقل العام. ساحة أخرى مهمة هي بلازا مايور.

5- إشبيلية:

المواقع التاريخية المحددة للغاية ، مع المهرجانات الحية ، هي واحدة من الأماكن التي يجب مشاهدتها في إسبانيا. إشبيلية ، عاصمة الأندلس ، هي أيضًا العاصمة المالية والثقافية للمنطقة. تستضيف المدينة العديد من المواقع التاريخية الجميلة والمهمة مثل كاتدرائية إشبيلية التي يعتقد أنها دفنت كريستوفر كولومبوس. مبنى آخر مهم هو Real Alcazar ، وهو قصر مغاربي مبالغ فيه ومجهز بدقائق فاخرة.

6- فالنسيا:

فالنسيا ، إحدى أكبر وأهم مدن إسبانيا ، معروفة جيدًا في المقاطعة ، وهي مجمع ثقافي وترفيهي كبير يُعرف باسم مدينة الفنون والعلوم. يضم هذا المجمع مجموعة متنوعة من القطع الأثرية مثل المتحف العلمي والقبة السماوية والأكواريوم. تستضيف كل عام في شهر مارس مهرجان فالاس ، الذي يعرض أشكالًا ورقية من جميع الأحجام والألوان.

7- سان سيباستيان:

سان سيباستيان هي عاصمة ولاية جيبوزكو ، وتقع في إقليم الباسك بشمال إسبانيا على طول خليج بسكاي. تشتهر هذه المدينة الساحلية الجميلة بشواطئها الممتازة ومأكولاتها الرائعة. المدينة القديمة هي موطن للعديد من المباني التاريخية التي أعيد بناؤها في القرن التاسع عشر بعد الحروب. لديها بعض من أفضل الشواطئ في أوروبا في سان سيباستيان.

8- قرطبة:

قرطبة هي عاصمة مقاطعة قرطبة في المنطقة الأندلسية بجنوب إسبانيا. حي قرطبة التاريخي وشوارع صغيرة من العصور الوسطى وساحات وساحات مطلية باللون الأبيض. تم بناء Mezquita في الأصل كمسجد ، وأصبح الآن كاتدرائية رائعة تحافظ على معظم الهندسة المعمارية الأصلية. يذكرني تزيينها بأقواس مخططة باللونين الأحمر والأبيض بأسلوب إسلامي بمجد قرطبة وأهميتها في العصور الوسطى. عوامل الجذب الأخرى هي قلعة كريستيان موناركس وشارع فلاور والحي اليهودي.

9- توليدو:

تقع توليدو على قمة جبل في وسط إسبانيا ، وكانت العاصمة الإسبانية حتى القرن السادس عشر. لقرون ، عاش اليهود والمسيحيون والمسلمون معًا هنا وكان يطلق عليها "ثلاث مدن ثقافية". تعد توليدو اليوم وجهة شهيرة بسبب فنها التاريخي وراثتها المعماري الذي يعود تاريخه إلى الإمبراطورية الرومانية. أفضل ما يمكنك فعله في توليدو هو الضياع في شوارع العصور الوسطى.

10- سانتياغو دي كومبوستيلا:

عاصمة منطقة غاليسيا في شمال غرب إسبانيا هي موقع الحج التقليدي المعروف باسم سانتياغو دي كومبوستيلا. يعتبر هذا الحج مهمًا للعديد من المسيحيين ، لأن سانتياغو دي كومبوستيلا هي المكان الذي دُفن فيه رسول يسوع المسيح القديس يعقوب. اليوم ، تجذب المدينة آلاف الزوار كل عام ، سواء من حيث التقاليد الدينية أو التاريخ.